Society for the Study of Architecture in Canada, Annual Conference May 20-24, 2009, Ryerson University – Toronto, Ontario, CALL FOR SESSION PROPOSALS AND PAPERS

“From Theory into Practice: thinking critically about architecture, history and theory”
Conference Co-Chairs: George Thomas Kapelos, Ryerson University and Sharon Vattay
Members of the Society for the Study of Architecture in Canada (SSAC), representatives of affiliated societies, and other scholars who wish to chair a session or present a paper at the 2009 Annual Conference in Toronto, Ontario, May 20-24, 2009, are invited to submit proposals by October 15, 2008.  The conference will take place at Ryerson University in the heart of Toronto.   

The conference will coincide with the annual Festival of Architecture and Design, and specifically with Doors Open Toronto (May 23-24)—an annual event that celebrates the city’s architecture by providing free access to buildings that are not generally open to the public.  Attendees will be able to take advantage of the opportunity to visit architectural sites throughout the city on their own over the course of Saturday afternoon and all day Sunday.
http://www.canada-architecture.org/conference09.php


“From Theory into Practice: thinking critically about architecture, history and theory” – CALL FOR SESSION PROPOSALS

The goal of the 2009 conference is to stimulate debate and discussion on the role of history and theory in the making of architecture in Canada.  Recognizing that the SSAC is an organization with a broad and multi-disciplinary constituency, the theme presents a challenge to the participants to consider the study of architecture from a number of different perspectives, for example:

· Why do we study architecture?  Is it to inform architectural practice?  Is it to ensure that our architectural resources are protected for the future?  Is it to engage with an ongoing debate about the making and remaking of culture?  

· How has the expanded field of knowledge and interdisciplinary studies changed the way we look at issues in architecture and heritage?

· What are the assumptions and presuppositions that we bring to the study of architecture?  

Whether our interests lie in the vast array of subjects our members are exploring in their work, such as architectural and/or urban history, regionalism, sustainability, modernism, architectural practice, heritage, preservation, or landscape, the 2009 conference theme will encourage its membership to promote the quality of thought that we are bringing to the subject of the study of architecture in Canada. 

To facilitate the presentation of these ideas and concepts, members are encouraged to submit session proposals, perhaps through the following approaches:

· If you are affiliated with a post-secondary institution, we encourage you to formulate questions relating to your particular area of study, for discussion among your students and peer groups.  The 2009 conference will welcome paper topics and sessions based on courses developed at critical thinking in the study of architecture and encourage the participation of graduate students.

· If you are engaged in the public sector, we encourage you to engage with your colleagues to reflect upon the ways in which your work, be it documentation, implementation, or policy formation, may provide a critical lens to the study of architecture in Canada.

· If you are working in the private sector, as a researcher, architect, planner, landscape architect, heritage consultant, we ask you to consider ways in which thinking critically about the study of architecture can inform your work.

· If you are engaged in any way in the study of architecture in Canada, we ask you to reflect upon ways in which the study of architecture can support community activities, local culture and identity.

Submissions should clearly state the overall session theme and should ideally include four individual paper abstracts.  If approved by the scientific committee, sessions that do not have proposed paper contributions, will be circulated to the membership and advertised for contributions.

For session proposals: Session proposals should include a brief description of the theme and would ideally be accompanied by up to four paper abstracts (each session will be afforded a maximum of two hours).  Session Chairs are strongly encouraged to solicit graduate student papers.  For those proposed sessions that are not accompanied by four paper abstracts, the abstracts submitted individually through this call, or a subsequent call for individual papers, will be used to round out the sessions.

The proposals (in the language of your choice) should include the title of the session, the name and affiliation of the Session Chair (along with contact information) and a brief description.  Individual papers are to run maximum 20 minutes each and sessions are to run approximately two hours in length.

For individual papers: Those interested in presenting a paper that corresponds to the themes outlined below, should send an abstract (maxiumum 250 words, in the language of your choice).  In addition to the themes below, an open session will be organized.  The proposals should include the title of the paper, the name, affiliation, CV and contact information of the presenter, and a brief abstract, which will be used for publication in the Conference program. Abstracts should define the subject and summarize the argument to be presented in the proposed paper.  The content of the paper should be a product of original research that is primarily analytical and interpretive rather than descriptive in nature.  Each paper will have to adhere to the 20 minute maximum.

Deadline for submission for sessions and papers: October 30, 2008

Submissions and inquiries to be sent to Conference Co-Chairs: George Kapelos and Sharon Vattay at the contact information below.

A Scientific Committee will review the session proposals and abstracts and will contact applicants according to the scheduled dates below.  The Scientific Committee, along with the chosen Session Chairs, will also review all of the draft papers and provide comments to individual presenters.

Schedule:

· October 30, 2008 – Session proposals and abstracts due (review and selection by Scientific Committee)

· November 30, 2008 – Announcement of Sessions and call for further individual abstracts if required for sessions with less than four papers

· January 15, 2009 – Individual Abstracts due (review and selection by Scientific Committee and Session Chairs)

· February 15, 2009 – Notification of individual presenters

· March 31, 2009 – Draft papers due (Scientific Committee and Session Chairs review and recommendations)

· April 30, 2009 – Papers returned to authors with comments

Thank you.

For further information, please contact

George Thomas Kapelos

gkapelos@ryerson.ca 
Sharon Vattay

svattay@chass.utoronto.ca
Mail:

SSAC 09

c/o George Thomas Kapelos

Associate Professor, Department of Architectural Science

Ryerson University

350 Victoria Street

Toronto, Ontario CANADA M5B 2K3

Telephone 416 979 5000 x 6510

Société pour l’étude de l’architecture au Canada

Colloque annuel 20-24 mai 2009

Université Ryerson, Toronto, Ontario

Appel de séances et de communications

De la théorie à la pratique : regards critiques sur l’architecture, l’histoire et la théorie

Co-présidents du colloque : George Thomas Kapelos, Université Ryerson et Sharon Vattay

Les membres de la Société pour l’étude de l’architecture au Canada, les représentants de sociétés affiliées et autres chercheurs qui souhaitent présider une séance ou présenter une communication à ce colloque annuel qui se tiendra à Toronto du 20 au 24 mai 2009, sont invités à soumettre des propositions au plus tard le 15 octobre 2008. Le colloque aura lieu à l’Université Ryerson au cœur de Toronto.

Le colloque coïncidera avec le Festival d’architecture et de design et plus spécifiquement avec Toronto Portes Ouvertes (23, 24 mai) –un événement annuel qui célèbre l’architecture de la ville et où des édifices généralement non-accessibles sont gratuits et ouverts au grand public. Les participants au colloque auront l’occasion de visiter ces lieux architecturaux à leur convenance, samedi après-midi et dimanche toute la journée.

http://www.canada-architecture.org/conference09_f.php

Propositions de séance : Les propositions de séances devraient inclure une brève description des thèmes et devraient idéalement être accompagnées de quatre résumés (chaque séance durera deux heures maximum). Les présidents de séances sont fortement encouragés à solliciter des communications d’étudiants gradués. Pour les séances qui ne sont pas accompagnées de quatre résumés de communication, les résumés qui se seront soumis individuellement à une date ultérieure seront ajoutés à ces séances.

Les propositions (dans la langue de votre choix) devraient inclure le titre de la séance, le nom, l’affiliation et les coordonnées du président de séance, ainsi qu’une  brève description. Chaque communication ne devra pas excéder 20 minutes, et la séance durera un maximum de deux heures, approximativement.

 Propositions individuelles de communication : Celles et ceux intéressé (és)  à présenter une communication correspondant aux thèmes décrits ci-dessous, doivent faire parvenir un résumé (250 mots, dans la langue de votre choix). En plus des thèmes annoncés ci-dessous, il y aura une séance de recherches en cours qui sera organisée. Les propositions devront inclure le titre de la communication, le nom, l’affiliation et les coordonnées du présentateur, ainsi qu’un bref résumé qui sera publié dans le programme du colloque. Les propositions devront introduire le sujet et résumer la position de l’auteur.  Le sujet de la communication doit présenter un point de vue innovateur et doit être analytique plutôt que descriptif. Chaque communication ne devra pas dépasser 20 minutes.

Date de tombée pour les propositions de séance et de communications : 15 octobre 2008

Les propositions et autres questions doivent être envoyées aux co-présidents du colloque, George Kapelos et Sharon Vattay à l’adresse qui apparaît au bas de cet appel de communication.

Le comité scientifique révisera toutes les propositions et contactera les auteurs suivant l’échéancier ci-joint. Les membres du comité scientifique, en collaboration avec les présidents de séance, réviseront les ébauches des communications et feront part de leurs commentaires aux présentateurs.

Échéancier :

30 octobre 2008 : 
Réception des propositions de séances et des résumés de communications (Révision et sélection par le comité scientifique)

30 novembre 2008 : 
Annonce des séances acceptées et nouvel appel de communication pour compléter les séances.

15 janvier 2009 :
Réception des résumés de communications (révision et sélection par le comité scientifique)

15 février 2009 :
Annonce des communications acceptées

31 mars 2009 : 
Réception des ébauches de communication. (Recommandations par le comité de sélection et les présidents de séances)

30 avril 2009 : 
Envoie des recommandations aux auteurs des communications.

De la théorie à la pratique : regards critiques sur l’architecture, l’histoire et la théorie

Le but de ce colloque en 2009 est de stimuler les débats et discussions sur le rôle de l’histoire et de la théorie dans la création de l’architecture au Canada. Reconnaissant le caractère multidisciplinaire de la SEAC,  le thème présente un défi pour les participants à qui l’on demande de considérer l’étude de l’architecture selon différentes perspectives, par exemple :

Pourquoi étudions-nous l’architecture ? Est-ce pour servir l’architecture ? Est-ce pour assurer que nos ressources architecturales seront protégées dans le futur? Est-ce pour nourrir le débat sur la culture, qui se fait et se refait ?

Comment les vastes champs du savoir et les études interdisciplinaires ont changé la manière dont nous analysons les problématiques architecturales et ceux de la conservation ?

Quelles sont les postulats et  hypothèses que nous utilisons pour discuter de l’architecture ?

Quelque soit nos intérêts parmi la variété des sujets qui s’offre à nous et que nos membres explorent dans leur champ d’intérêts respectifs, tels que histoire de l’architecture ou l’histoire urbaine, les questions de régionalisme, de durabilité, le modernisme, la pratique architectural, le patrimoine et la conservation, ou le paysage, le thème du colloque de 2009 encouragera ses membres à promouvoir une qualité de réflexion sur le sujet de l’étude de l’architecture au Canada.

Pour faciliter la présentation de ces idées et concepts, les membres sont encouragés à soumettre des propositions de séances, selon les modèles de l’une ou l’autre des suggestions suivantes : 

Si vous êtes affiliés à une institution universitaire, nous vous encourageons à formuler des questions relatives à votre champ d’expertise,  que vous pourriez soumettre à vos étudiants et à des groupes de vos paires. Le colloque de 2009 accueillera des thèmes basés sur le développement de cours incitant à une démarche critique dans le domaine de l’étude de l’architecture et encouragera la participation d’étudiants gradués

Si vous êtes un intervenant du secteur public, nous vous encourageons à engager une  discussion avec vos collègues sur la manière dont vous exercez votre travail, que se soit au niveau de la documentation, des mesures à appliquer ou de la rédaction de politique, et ce afin de fournir un angle critique sur l’étude de l’architecture au Canada.

Si vous travaillez dans le secteur public, en tant que chercheur, architecte, aménagiste, architecte du paysage ou consultant en patrimoine, nous vous demandons de considérer comment une réflexion critique sur l’étude de l’architecture peut servir à votre travail.

Si vous êtes engagés de quelques autres manières dans l’étude de l’architecture au Canada, nous vous demandons de réfléchir sur comment l’étude de l’architecture peut servir à des activités communautaires, à la culture locale et à  l’identité.

Les soumissions devraient clairement expliquer le thème de la séance et devraient idéalement inclure quatre résumés de communications. Si ces soumissions sont approuvées par le comité scientifique, les séances qui n’ont pas de propositions de communications, seront distribuées aux membres dans un « appel de communication ».

George Thomas Kapelos

gkapelos@ryerson.ca
Sharon Vattay

svattay@chass.utoronto.ca
Courier:

SEAC 09

Attention: George Thomas Kapelos

Associate Professor, Department of Architectural Science

Ryerson University

350 Victoria Street

Toronto, Ontario CANADA M5B 2K3

Telephone 416 979 5000 x 6510
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